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همکاری جامعه مدرسین و جامعه روحانیت مثل سابق نیست

آیــت اللــه مرتضــی مقتدایــی عضو جامعه مدرســین حــوزه علمیه قم در پاســخ به این ســئوال که آیت الله یــزدی بعد از انتخابات ریاســت جمهوری ســال 92 ســخنرانی گلایه آمیــزی کرد و گفت "جامعه مدرســین حــوزه علمیه 
قــم در آســتانه انشــقاق بــود"، آیا این تشــکل روحانی ســال 96 در حمایــت از نامزد خاصی اعلام موضع رســمی مــی کند یا برای پیشــگیری از تکرار اتفاق ســال 92 ســکوت در پیش می گیــرد؟، توضیح داد: موضــوع انتخابات 
ریاســت جمهــوری در جامعــه مدرســین هنوز مطرح نشــده اســت. اول بایــد بحث و نظرات جمع شــود اما وقتی هنوز هیچ بحث نشــده اســت، نمــی توان پیش بینــی کرد. وی دربــاره اینکه ممکن اســت جامعه مدرســین حوزه 
علمیــه قــم ورودی بــه انتخابات ریاســت جمهوری نداشــته باشــد، گفت: بــه احتمال قوی بــرای دعوت مردم بــه مشــارکت در انتخابات بیانیه مــی دهد اما اینکــه نامزد تعییــن و معرفی کند هنوز بحثی نشــده اســت. مقتدایی 
دربــاره همــکاری جامعــه مدرســین حــوزه علمیه قــم با جامعــه روحانیت مبــارز تهران بــرای انتخابات ریاســت جمهوری افــزود:  در حد متعــارف شــاید و احتمال همکاری وجود داشــته باشــند اما در ســطح برنامــه های قبلی 
 کــه بــا هــم همــکاری می کردند الان نیســت چــون آن موقع کمیته مشــترک می گذاشــتند و بــا هم همــکاری داشــتند، الان آن همکاری نیســت؛ حالا ممکن اســت در ضمــن قرارهایی که پیــش بیاید همــکاری های جزیی 

داشته باشند. علی ایحال مثل سابق نیست.

هاشمی در دل جامعه مدرسین وجود ندارد
جعفــر شــجونی در واکنش به خبــر تمایل 
هاشــمی به بازگشــت به جلســات شورای 
مرکزی جامعه روحانیت مبارز تهران گفت: 
دروغ است. آمدن او  بی فایده است و نخواهد 
آمد. او یک اخــلاق مخصوص به خودش 
دارد. وی همچنیــن دربــاره رای اکثریــت 

اعضای جامعه روحانیت مبارز تهران در انتخابات مجلس خبرگان رهبری 
به حضور نام هاشــمی در فهرست این تشکل نیز اظهار کرد: این هم دروغ 
اســت. یک نفــر روی مصلحت آمیزی این حــرف را زد؛ در حالی  که جامعه 
مدرســین حوزه علمیه قم حضور هاشمی را در لیست مورد حمایت خود رد 
کــرده بود. یک یا دو نفر اظهار نظر کردند که مصلحت در این اســت وگرنه 
در دل جامعه روحانیت مبارز تهران  دیگر هاشــمی وجود ندارد. وی افزود:  

جامعه روحانیت مبارز تهران سال 92 سکوت پیشه نکرد.

نهی احمدی نژاد به نفع اصولگرایان شد
ســید محمدرضــا میرتاج الدینــی معــاون 
پارلمانــی دولت ســابق درخصــوص نهی 
احمدی نژاد از نامزدی گفت: فکر می کنم 
این به نفع جریان اصولگرا تمام شــد چون 
آقای احمدی نژاد مــورد اختلاف در میان 
جریان اصولگرا بود و هیچ وقت اصولگرایان 

روی نام آقای احمدی نژاد به وحدت نمی رسیدند. وی با بیان اینکه یکی از 
مواردی بود که موجب اختلاف در جریان اصولگرا می شد و حالا این مسئله 
حل شــده اســت اظهار کرد: معتقدم الان زمینه و فضا برای وحدت میان 
اصولگرایان بیشــتر است و چون آرای آقای روحانی 50 درصد آرای جامعه 
در سال 92 بود با توجه به اینکه نتوانست شعارهایش را در طول دوره چهار 
سال ریاست جمهوری اش عملیاتی کند، رأی آقای روحانی شکننده است 
پس جریان اصولگرا باید با امید بیشتری به پیروزی در انتخابات نگاه کند.

افتتاح خط تولید موشک ذوالفقار
امروز با حضور وزیر دفاع خط تولید موشک 
ذوالفقار نخســتین موشــک سوخت جامد 
نقطــه زن با برد 700 کیلومتر افتتاح شــد. 
ســردار دهقان در مراسم افتتاحیه این خط 
تولیــدی در تشــریح ویژگی های موشــک 
ذوالفقار گفت: موشــک ذوالفقار موشکی 

زمین به زمین، مایل پرتاب، یک مرحله ای و با ســوخت جامد مرکب است 
که قادر می باشــد اهداف خــود را تا فاصله 700 کیلومتــری مورد اصابت 
قــرار داده و منهدم کند. دهقان برخورداری از و ســکوی پرتاب متحرک و 
خودکششــی، رادار گریزی، قابلیت نقطه زنی، ســبک و تاکتیکی بودن را 
از دیگر ویژگی های موشــک ذوالفقار برشمرد و تصریح کرد؛ با الحاق این 
موشــک به سازمان رزم نیروهای مســلح قدرت و توان رزم موشکی آنان به 

نحو قابل توجه و چشمگیری افزایش می یابد. 

مردم به جیب خود نگاه 
می کنند نه به حرف مسئولان

دبیر کل حزب موتلفه اسلامی با ارزیابی سفر رئیس 
جمهور به آمریکا گفت: بیان مکرر بدعهدی آمریکا 

یک ضرورت سیاسی است.
محمدنبی حبیبی در نشست دبیران این حزب گفت، 
سخنان رئیس جمهور علیه سیاستهای تجاوزکارانه 
آمریکا و رژیم صهیونیستی و نیز آل سعود در منطقه 

قابل تقدیر است.
وی با اشــاره به اظهارات ســخنگوی وزارت خارجه 
آمریکا در واکنش به ســخنان رئیــس جمهور ایران 
اظهــار داشــت: آمریکایی ها می گویند مــا برجام را 
اجرا کردیم و بدهی به ایران نداریم در حالی که دروغ 
می گویند و بیان مکرر بدعهدی آمریکا یک ضرورت 

سیاسی است.
حبیبی با اشــاره به سخنان رئیس جمهور در نشست 
خبری نیویورک که گفت اگر تخلفی ببینیم با قاطعیت 
برخورد می کنیم، بیان داشت: آقای روحانی اعلام 
می کند کــه آمریکایی ها تعلــل کرده اند و بدعهدی 
می نماینــد. وزیر خارجــه آقای ظریــف صریحاً در 
نشست اندیشــکده روابط خارجی آمریکا گفته است 
آمریکا هیچ تلاشــی بــرای اجرای تعهــدات برجام 
نداشــته اســت. حتی در تماس با شرکتهای اروپایی 

آنها را از معامله با تهران منصرف می کند.
وی افزود: اکنون روابط بانکی ما با جهان با مشکل 
روبروســت. پول های نقد ما همچنان بلوکه اســت، 
آمریکایی هــا همین چند روز پیش ســه لایحه ضد 
ایرانــی در مجلــس نمایندگان تصویــب کردند و به 
حجم تحریم های پســابرجام اضافــه کردند، اموال 
مــا را مصادره کرده اند چیزی که در ایام تحریم های 
ظالمانه هم ســابقه نداشــته اســت. همه باید برای 
برخورد قاطع دولت اصرار داشته باشیم و کمک کنیم 

که پاسخ لازم قاطع به آمریکا داده شود.
وی افــزود: مذاکره با دشــمن هیچگاه نتوانســته 
بازدارندگــی ایجاد کند. توان نظامی ما هر متجاوز را 

پشیمان می کند.
دبیر کل حزب موتلفه اسلامی تاکید کرد: آنچه کشور 
را از تهدیدهای نظامی دور کرده است. اراده مردم و 
توان نظامی ما اســت. آنچه دشمن را پشیمان کرده 
اســت بردن ســنگرهای نبرد به خارج از مرزها بوده 
است. خون شهدای حرم اســت که امنیت کشور را 
تضمین و هر گونه تهدیدی را کمرنگ کرده اســت. 
آمریکایی هــا می دانند که در صــورت تجاوز نظامی 
به ایران پهنه ای به وســعت جغرافیای منافع آمریکا 
میدان نبرد خواهد بود و تشــخیص ایــن جغرافیا با 

ایران است.
حبیبی در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره به 
آمارهای جدید بانک مرکزی مبنی بر افزایش قیمت 
کالاهای اساسی گفت آمارهای بانک مرکزی نشان 
میدهد که قیمت ها در مورد 20 قلم کالاهای اساسی 

افزایش چشمگیری داشته است.
وی افــزود: مردم به جیب خود نــگاه می کنند و در 
حرف و عمل مسئولان اقتصادی تفاوت و در مواردی 
تعارض احســاس می کنند و قطعاً در فشار هستند. 
مطالبه مردم از دولت، حل مسائل اقتصادی و گرانی 
و بیکاری اســت. ما توسعه برخورد با قاچاق کالاها را 
کار صحیحی می دانیــم و این برخورد روز به روز باید 

گسترده تر و قاطع تر باشد.
دبیر کل حزب موتلفه اســلامی ادامه داد: مبازره با 
تروریسم راه حل نظامی دارد. تروریستها هیچ زبانی 
را جز زبان گلوله به رســمیت نمی شناســند. آمریکا 
فقط منفذی برای تنفس و تجدید قوای آنها در آتش 
بس ها فراهم می کنند. روســها بایــد این واقعیت را 
اگر می خواهند با ترویسم مبارزه کنند، درک نمایند.

ایلنانوشت:دلواپسان10نفرهبازیمیکنند
چند ماه مانده به پایان کار دولت و برگزاری انتخابات سرنوشت ساز ریاست جمهوری که این بار به جای خردادماه، کمی زودتر و در 

اردیبهشت 96 برگزار خواهد شد، اصولگرایان که پس از سیطره ۱2 ساله بر مجلس می خواهند با همین توان باقی مانده، محبوبیت دولت 
را در اقصی نقاط کشور به چالش بکشند.

ایسنانوشت:واکنشاطرافیاناحمدینژادبهخبرمنعاوازکاندیداتوری
چند روزی است خبری در محافل خبری کشور دست به دست می شود مبنی بر اینکه محمود احمدی نژاد از حضور در انتخابات آینده منع 

شده است. این خبر که ابتدا جدی به نظر نمی رسید با صحبت های دیروز محمدرضا باهنر رنگ و بوی جدی بودن به خود گرفت. هرچند 
اطرافیان احمدی نژاد آن را تأیید نمی کنند.

صراطنوشت:"آبخوردن"ایرانیهاهمبهآمریکاوابستهمیشود؟
یک سال پس از اظهارات روحانی، به نظر می رسد عملا حتی آب خوردن مردم نیز به آمریکا و انگلیس گره خورده است. به گفته معاون 
وزیر نیرو، دولت تدبیر و امید انگلیس را وارد حوزه صنعت آب و فاضلاب خود کرده و برای حضور آمریکا نیز چراغ سبز نشان داده است.

پارسنیوزنوشت:راهبردحلقهشمالخراساندرانتخاباتریاستجمهوریدوازدهم
آنان سرنوشت خود را به »تردیدهای« انتخاباتی گره نمی زنند و آینده سیاسی خود را پس از اعلام نتایج در اردیبهشت 96 رقم می زنند و 

بهترین توجیه را »بی طرفی« وزارت کشور در منازعات سیاسی سال آینده بیان می کنند.

عکس روزسایت نگار

مراسم تجلیل از 
مددکاران فاجعه منا 
روز یکشنبه با حضور 
سردار سرلشکر بسیجی 
سید حسن فیروزآبادی 
در سالن اجتماعات 
ساختمان صلح هلال 
احمر برگزار شد

خبرنامه
1395 مــاه  مهــر   4 یکشــنبه 

حمله دسته جمعی به لاریجانی
مروری بر اولین جلسه بهارستانی ها بعد از تعطیلات

اولین جلســه مجلس شورای اســلامی بعد از تعطیلات 
تابستانی نمایندگان با حمله جمعی نمایندگان اصولگرا به 
لاریجانی و نحوه ریاست بر مجلس همراه بود. نمایندگان 
همچنین در جلسه امروز بررسي دو فوریت طرح »تشدید 
مبارزه با مفاســد اقتصادي در دستگاه قضایي و سازمان 

تعزیرات حکومتي«، را دستور کار داشتند. 

انفعالمجلسناشیاز
مدیریتلاریجانیاست

پس از آن که محمدحســین فرهنگی در تذکری نسبت به 
قرار گرفتن ســه مورد از دستورکارها در برنامه کاری امروز 
صحن علنی انتقاد کرد و با تاکید بر این که قرار گرفتن این 
دستورکارها برخلاف آیین نامه داخلی مجلس است، نسبت 
بــه نحوه مدیریت لاریجانی انتقاد کرد و خواســتار خروج 
ســه دستور کار از برنامه کاری امروز صحن علنی به دلیل 
پشت سر نگذاشتن مهلت ۱0 روزه برای ارائه پیشنهادات 
نمایندگان شــد، ســه نفر دیگر از نماینــدگان اصولگرای 
مجلــس از فرصــت اســتفاده کردنــد و در تذکرهایی که 
به روشــنی در هماهنگی با یکدیگر قرار داشتند، عملکرد 

رییس و هیات رییسه مجلس را زیرسوال بردند.
یکی از این نمایندگان حســینعلی حاجی دلیگانی بود که 
در جریان نشســت علنی امروز و در تذکری، اعلام کرد: 
متاسفانه مجلس با حالتی انفعالی نسبت به مسائل کشور 
برخورد می کند و شان و منزلت و جایگاه مجلس آن چنان 
که باید رعایت نمی شود. او ادامه داد: به نظر می رسد این 
مساله ناشی از نوع هدایت و مدیریتی است که توسط آقای 

لاریجانی در مجلس انجام می شود.
نماینده اصولگرای مردم شاهین شهر در ادامه خطاب به 
مسعود پزشکیان که برای ساعاتی ریاست نشست علنی 
امروز را بر عهده داشــت، درخواســت کرد که گزارشی از 
وضعیت سوالات و تذکرات نمایندگان بخواهید و ببینید در 
چند ماه گذشته در دستور کار کمیسیون ها هم قرار نگرفته 
اســت و خاطرنشان کرد: در مساله قراردادهای نفتی نیز 
در جلسه ۳۱/5/95 بنا شد نقطه نظرات نمایندگان گرفته 
شــود. اما کجا گرفته شد و چرا هنوز برخی از ایرادات رفع 
نشده است و حتی اعلام کردند، اشکالی ندارد؟ چرا ما که 
مسئولیت داریم به وظیفه مان عمل نکنیم که رهبری ۱5 
ایراد را از قراردادهای نفتی بگیرد؟ عواقبی که تصویب این 
قراردادها دارد را چه کسی باید بپذیرد؟ به نظرم رئیس باید 

مسئولیت آن را بپذیرد.
محمد دهقانی دیگر اصولگرای نزدیک به جبهه پایداری، 

دومین نماینده ای بود که بلافاصله پس از حاجی دلیگانی 
برای بیان تذکر فرصت گرفت و با محور قرار دادن ارجاع 
طرح حقوق های نامتعارف به کمیسیون اصل 90، بار دیگر 
عملکرد لاریجانی و هیات رییسه مجلس را زیرسوال برد و 
گفت: تعجبم از هیات رییسه و به ویژه رییس مجلس است 
که با وجود اینکه کمیسیون اصل 90 مسئول رسیدگی به 

شکایات است، این طرح را به آن کمیسیون ارجاع داد.
محمدعلی پورمختار نماینده اصولگرای مردم بهار و کبودر 
آهنگ دیگر نماینده ای بود که نســبت با اشــاره به اینکه 
طرح ها و لوایح به موقع دراختیار نمایندگان قرار نمی گیرد، 

در تذکری نسبت به عملکرد هیات رییسه انتقاد کرد.
پورمختــار در جریان نشســت علنی امــروز مجلس و در 
تذکــری با اســتناد به مــاده 2۴ در بندهــای مختلفی از 
آن درباره  نحوه اداره جلســات مجلس گفت: متاســفانه 
هیات رییســه در چند وقت گذشــته به جایــگاه مجلس 

عنایت ندارد.
او تصریح کرد:  بر اساس ماده مذکور هیا ت رییسه مکلف 
اســت طرح ها و لوایحی که از نظــر زمانی اعلام وصول 
شــده به موقع در اختیار نمایندگان قراردهد، درحالی که 
طرح هایــی مانند اصلاح آیین نامــه مجلس، باید ۱0 روز 

قبل در اختیار نمایندگان قرار می گرفت.

اسامیقاضیهایفاسداعلامشود
در جلسه امروز همچنین بررسي دو فوریت طرح »تشدید 
مبارزه با مفاســد اقتصادي در دستگاه قضایي و سازمان 

تعزیــرات حکومتي«، در دســتور کار نمایندگان مجلس 
قرار داشت.

دو فوریت این طرح به دلیل آنکه کمتر از دو سوم نمایندگان 
موافــق بودند،  راي نیاورد. پــس از آن نوبت به راي گیري 
براي یك فوریت رســید که در ایــن مرحله یك فوریت این 

طرح توانست راي موافق نمایندگان را جلب کند.
محمد دهقان بــه عنوان طراح این طرح در ســخنانش 
گفت: طرح تشــدید برخورد با افرادي کــه خداي نکرده 
دچار مفاســد در قوه قضاییه و سازمان تعزیرات حکومتي 
مي شوند مطرح است.  قانون ما اختیارات به حقي به قوه 
قضائیه داده است و دستگاه قضایي مسئول پیشگیري از 
جرم و برخورد با مجرمان اســت. براساس قانون اساسي 
و با درایت مســئولان قوه قضائیه ما شاهد پیشرفت هاي 
بســیاري بوده ایم و تربیت قضات ســالم از دستاوردهاي 

نظام است.
طراح »طرح تشدید مبارزه با مفاسد اقتصادي در دستگاه 
قضایي و ســازمان تعزیرات حکومتــي«، اظهار کرد: دو 
دیــدگاه در برابر این فســادها وجــود دارد، اول اینکه اگر 
فســادي در گوشــه ای از قوه قضاییه ایجاد شــد ما آن را 
کتمان کنیــم که آبروی قوه نرود. این دیدگاه غلط اســت 
ما این همه قاضي ســالم داریم، اگر در گوشه اي قاضي 
رشوه میگیرد و فساد میکند باید با این برخورد شود اسمش 
هم اعلام شود.  در همین تابستاني که گذشت تعدادي از 
مسئولان قضایي خدمت رهبري بود که این مسائل مطرح 
شــد.رهبري گفتند اگر قاضي فساد داشــت او را شلاق 

بزنید، اســمش را اعلام و از دستگاه قضایي بیرون کنید، 
مردم اینگونه بیشتر اعتماد میکنند.

دهقان معتقد است که »اگر قاضي مشکل داشت، او را  از 
یك شــهر به شهر دیگري میفرستند  یا سمت دیگري می 
رود. اینکه بگوییم حالا  برو سمت سردفتري را بگیر، این 
نگاه قطعا مشــکل ایجاد میکند. یك عده اي هستند که 
قطعا آبروي نظام و قوه قضائیه  را برده اند. همچنین آبروی 
ســازمان تعزیرات حکومتي را که نقش مهمي در مبارزه با 
قاچاق و گران فروشي فروشي برعهده دارند را خدشه دار 
کرده اند. ما نیازمند پالایشي هستیم که افرادي که دچار 

فساد میشوند با آنها برخود شود.

وایبهروزیکهبگنددنمک
یکی از کسانی که مخالف دو فوریت این طرح بود علیرضا 
محجوب بود که در این رابطه اظهار کرد: در این زمان باید 
در مــورد اینکه چه زیان هایي در مورد فوت فرصت وجود 
دارد حرف زده شود ما چیزي در این رابطه از طراح و موافق 
محترم نشــنیدیم . اینکه میگویند مهم اســت، خب همه 
مسائلي در مجلس مطرح میشود مهم است. این چه مدل 
قانون نویســي است، شما میخواهید قاضي را از فساد که 
پیچیده و نهان است، کنار بگذارید، این کار تبلیغي میشود.
وي در ادامه با تأکید بر این موضوع که کمیسوین قضایي 
باید همه ابعاد این طرح را ببیند، گفت:  اینکه شما بخواهید 
از کمسیسیون قضایي عبور کنید درست نیست. کمیسیون 
تخصصي وجود دارد، این هم  بحث تخصصي است. الان 
وقتي میگوییم دو فوریت یعني خیلي خیلي مهم، این جا ما 
میخواهیم قانون بنویسیم و مجازات کنیم کساني که باید 
مجرمان را مجازات کنند.»هر چه بگندد، نمکش میزنند، 
واي به روزي که بگندد نمك.« ما راجع به این موضوع حرف 

میزنیم که نمکي که گندیده است را چه کنیم؟
محجوب گفت:باید ســر حوصله و فرصــت در این مورد 
اقدام شود و البته این موارد نباید از اهمیت بحث کم کند. 
آقاي رئیس در مــورد فوریت آموزش لازم را به نمایندگان 
بدهید، الان هر نماینده طرحي را پیگیري میکند، اصلش 
را بر دو فوریت و یك فوریت میگذارد. عرض ما این اســت 
که این موضوع مهم اســت و در این رابطه حرفي نداریم، 
اما بحث این اســت که آیا هر مهمي فوریت دارد؟ در این 
مورد موافق نیســتیم. باید بحث تخصصي شــود و با یك 
فرمول کلي نمیشود با فساد مبارزه کرد و این دلسوزي که 
مجلس در این باب دارد فقط در صورتي میتواند عملیاتي 

شود که با دقت عمل شود.


